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Dagsorden og referat Dato:  

D. 18.01.21 

Tid:  

Kl. 18.00-20.00  

 

Sted:  

Teams 

Emne: Skolebestyrelsesmøde 
 

 
I = Information 

D = Drøftelse,  
B = Beslutning,  

H= Høring 
T = Tilsyn 

Mødedeltagere:   
 

Forældrerepræsentanter 
Agnete Nørskov Nielsen, Maibritt Sand Nielsen, Martin Helt 

Brunsgaard, Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller Jacobsen, Ani Mai 
Andersen og Dorte Johannsen  

 
Elevrådsrepræsentanter: 

Victor Trane 9.z og Esben Thaysen Nissen7.c 
 

Personalerepræsentanter 
Lone B. Larsen og Lotte Simonsen  

 
Ledelsesrepræsentanter 

Karina Lange (Udskolingsleder) og Vibeke Domar (skoleleder).  

Sven Wamser (afdelingsleder mellemtrin) 
Referent: Karina Lange 

Ordstyrer: Martin Helt Brunsgaard 
Afbud: Vibeke Domar Fischer, Dorthe Johannsen, Viktor Thrane 9.z 

Formål med mødet:   

Behandling af sager af relevans for 
skolebestyrelsen og skolebestyrelsens arbejde. 

Forbered: 

Læs dagsorden og bilag.  

Anvendelse af mødets resultat:   
 

Medbring:  
Dagsorden og bilag. 
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 Tidsplan Emne Formål med punktet 
(Hvad vil vi udrette?) 

Beslutning  
(Referat – hvem gør hvad?) 

1. 
18:00-18:10 

Referat fra d. 

18.11-21 

(B) 

Skolebestyrelsen skal: 

Godkende referat. 

Godkendt. Underskrives ved næste møde med 

fysisk fremmøde.  

2. 18:10-18:20 Elevrådet 

(I) 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om arbejdet og 
punkter fra møderne i 

Elevrådet.  

 Der har ikke været elevrådsmøde siden 

december pga. nedlukning og fordi eleverne 

skal holde sig med sin klasse.  

 Der har været fælles elevrådsmøde i uge 2, 

hvor der er drøftet affaldssortering og de nye 

nationale test, hvor de gamle test vil fortsætte 

ind til de nye er klar.  

3. 18.20-18.35 

 
 

Princip for 

arbejdets 
fordeling 

(B) 

Med afsæt i udkastet til 

princip for arbejdets fordeling 
og tilbagemeldinger fra MED-

udvalget. 
 

Skolebestyrelsen skal: 
Justerer og godkende princip 

for arbejdets fordeling. 
 

Bilag: 
3.0 Udkast - Princip for 

arbejdets fordeling 

Ved sidste møde blev det besluttet, at Martin og 

Vibeke lavede et udkast til princippet, som blev 

drøftet i MED-udvalget. Bestyrelsen drøfter Med-

udvalgets tilbagemeldinger, - sælrigt pkt. 2 - der 

drejer sig om: 

1) At skabe et trivselsfremmende og faglig 

udviklingen for eleverne frem for at der står 

personlet.  

2) At sidste passus i målbeskrivelsen 

vedrørende sammensætning ikke beskriver 

anciennitet, alder, køn mv. men at det er 
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beskrives som det pædagogisk bedste team 

for den enkelte klasse.  

 

Beslutning:  

 Sidste passus under Mål erstattes med: Det 

tilstræbes at medarbejderteams 

sammensættes ud fra, hvad der er pædagogisk 

bedst for klassen og siden ud fra 

mangfoldighed med hensyn til eksempelvis 

anciennitet, alder, etnicitet og køn. 

 Princippet er hermed godkendt.  

 

4. 18.35-18.55 

 

 
 

Skolens værdier 

og dagligdag, 

fælles 
arrangementer/s

kolens 
traditioner 

(T, B) 

Skolebestyrelsen skal: 

Føre tilsyn med skolens 

værdier og dagligdag med 
afsæt i udkastet til princip for 

fællesarrangementer og 
tilbagemeldinger fra MED-

udvalget. 
 

Bilag: 

4.0 Traditions oversigt 2021-

2022  

4.1 Udkast – Princip for 
fællesarrangementer 

Drøftelse - tilsyn: 

 Det pointeres at det ikke er alle aktiviteter som 

er en tradition, der står i traditionspapiret. 

Dette vil man gerne have, da det også er en 

måde at promovere/brande skolen.  

 Det foreslås at traditionspapiret bliver mere 

overordnet og at afdelingernes aktiviteter står 

uddybet på anden vis.  

 Der er forslag om at traditionspapiret – i en 

mindre skoleskema-agtig udgave - kommer på 

skolens hjemmeside.  

 Forslag om at åbent hus arrangement ligger på 

løbende dage og et andet tidspunkt på dagen.  

 

Drøftelse - princip for fællesarrangementer: 
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 Fint princip, men kirkegang før juleferie er i 

uoverensstemmelse med princippet. Det er 

en ekskluderende aktivitet, som er 

forkyndende og ikke kulturel baseret. 

 MED-udvalget har kommenteret under 

punktet Bemærkning vedrørende elever kan 

fritages for aktiviteter med religiøse 

handlinger, og at ansatte ligeledes kan 

fritages. MED-udvalget foreslår at denne 

sætning vedrørende medarbejderes 

fritagelse slettes, da det er en 

arbejdsopgave.  

 Juleafslutningen med en kirkelig handling 

anskues som en god aktivitet, hvor eleverne 

får en oplevelse af, hvad den kirkelige 

handling går ud på, foruden det er en del af 

danske traditioner og kultur. Det er en del 

af en læring.  

 Det påpeges at man ikke behøver være 

nervøs for at træde andre over tæerne, og 

behøver ikke hæve det til politik. Det er 

væsentligt at se Danmark som et kristent 

land med respekt og accept af andre 

religioner.  

 Der bør ikke foregå nogen forkyndelse, når 

eleverne tages med i kirke, men man bør 
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kunne indgår i samarbejde med kirken om, 

at det bliver en kulturel handling.  

 Kirkegang sidste dag før juleferien er ikke 

forkyndelse, men en kulturkristent aktivitet. 

Der er også deltagelse i den lokale moske, 

hvilket de kristne elever deltager i.  

Beslutning:  

 Der er ført tilsyn med skolens 

fællesarrangementer.  

 Princippet er godkendt med passussen 

omkring personalet kan fritages fra 

aktiviteter med religiøse handlinger fjernes.  

 Et mindretal – bestående af 3 

bestyrelsesmedlemmer – er kritiske over for 

skolens deltagelse i julegudstjeneste.  

5. 18.55-19.15 Budgetstatus  

(O, D) 

Skolebestyrelsen skal: 

Orienteres om budgetstatus 
og budgetforslag. Endelig 

godkendelse af budget d. 1. 
marts 2022. 

 
Drøftelse af klassestørrelser 

og sammenlægning. 
 

Bilag: 
5.0 Fordeling af Kongehøj 

budget 22 
5.1 Baggrund for budget 

2022 

Sven Wamser laver et oplæg omkring 

budgetstatus og -forslag, hvilket er fremlagt og 

drøftet til økonomiudvalgets seneste møde. Det er 

ikke det endelige og færdige budget, men tages 

op igen på bestyrelsesmødet til marts.  

 

Forventningen er ingen fyringer og at faldet i 

elevtal udlignes vil en ekstra tildeling pr. elev samt 

en ny tildelingsmodel. Der er en forventning om 

det samme niveau som i 2021, dog uden mulighed 

for ekstra udgifter til fx et legetårn og nyt inventar 

til biblioteket, som er indkøbt i 2021. Ift. antallet 
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5.2 Klassestørrelser af elever er der set på klasseantallet (antallet af 

elever på årgangen deles med 28 jf. Aabenraa 

Kommunes beregning). Dette betyder at 

kommende 7. årgang vil blive slået sammen til 4 

klasser med 25 elever i hver mod de 5 hold, der 

er nu på 6. årgang. Der er i udskolingen stor fokus 

på at lave tiltag for at eleverne bliver i 9. klasse, 

før de tager på efterskole. Sammenlægning i 9. 

klasse får nogle forældre til at vælge efterskole i 

9. klasse. De frigivet ressourcer bruges 50% i 

udskolingen og 25% i henholdsvis indskoling og 

mellemtrin. Er der 5 hold på kommende 7. årgang 

vil timerne skulle findes, ikke i 

undervisningsopgaven, men i andre opgaver som 

fx vejledertimer og lignende.  

 

Kommentar: 

- Denne årgang er blevet splittet tidligere. Man 

kan ikke sikre at der ikke er elever, som 

fraflytter og tager på efterskole i 8. eller 9. 

årgang, hvorfor klasserne bliver lagt sammen 

igen. Der er en forventning om, at flere 

forældre vil blive meget kede af dette.  

- De afgivende lærere på Mellemtrinnet vil 

foreslå at man venter med en sammenlægning 

til 8. klasse. Er der mange som tager på 
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efterskole i 9. klasse kan man slå dem 

sammen.  

- Det er mellemtrinnets personale, som står for 

delingen af klasser og der vil blive arbejdet 

med det sociale både i 6. og 7. klasse.  

- Bestyrelsen opfordrer ledelsen til at 

genoverveje sammenlægningen af kommende 

7. årgang. 

- Beslutningskompetencen ligger hos skolens 

ledelse, hvor bestyrelsen har hørringsret.  

6. 19.15-19.30 Timefordelingspl

an for skoleåret 
2022-23 

(O) 

Skolebestyrelsen skal: 

Orienteres om 
timefordelingsplanen for 

2022-23 herunder 9. årgangs 
valgfagspakke.  

 
Bilag: 

6.0 Timefordelingsplan – 

Skoleår 2022-23  
6.1 Valgfag 9. årgang - 

Skoleåret 2022-23  

Timefordelingsplanen har ikke ændret sig ift. 

indeværende skoleår. Der er taget højde for de 

ændringer, som der skal være indført fra 2025 

(H&D fra 3. klasse og Tysk). Udskolingen har lavet 

en ny plan for, hvordan et drama/musik valghold 

kan komme op at stå (halvårligt med en 

juleforestilling), og håber at dette, samt fast 

teater på 7. årgang, vil skabe lysten til at vælge 

faget. Dette bakker bestyrelsen op om.  

7.  19.30-19.45 Høringsvar vedr. 

kvalitetsrapport 

(D, B) 

Børn- og 

Uddannelsesudvalget har 

december 2021 besluttet at 
sende kvalitetsrapporten for 

skoleårene 2019-20 og 2020-
21 til høring hos 

Skolebestyrelserne og fælles 
elevrådet  

Indspark til høringssvar: 

- Vi konstaterer med tilfredshed at 

kvalitetsrapporten er afskaffet og erstattet 

med en skoleudviklingssamtale.  

- Det nye skoleudvalg er meget velkommen til at 

besøge KHSK og se, hvordan der drives skole. 
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Skolebestyrelsen skal: 
Komme med input til 

hørringssvar og nedsætte 
udvalg som skriver 

hørringssvaret.  
 

Bilag: 

7.0 Høringsbrev 
kvalitetsrapport 2022 

7.1 Kvalitetsrapport 2022 
7.2 Dagsordenspunkt 

Kvalitetsrapport 

- Vi glæder os til sammen med det nye 

Skoleudvalg at føre skoleudviklingssamtale.  

- Hold fokus på de 6 strategiske mål.  

- Der er respekt for skolevæsnets styring 

gennem Coronaperioden. Det er væsentlig at 

have en politisk bevidsthed om, et fagligt og 

socialt efterslæb blandt eleverne grundet 

hjemsendelse og omstændighederne ifbm. 

Corona.  

 

Beslutning:  

Agnete og Martin skriver høringssvar.  

8. 19:45-19.55 Skolens hverdag  

(I) 
a) Økonomi 

b) Jubilæumsudvalg 

c) Institutionsaftale  

d) Affaldsindsamling – sættes 

dette i værk? 

a) Er gennemgået under tidligere punkt.  

b) Dorthe Johannsen vil gerne deltage i 

jubilæumsudvalg. Bestyrelsen vil gerne at 

ressourceforbruget og timeforbrug bør overvejes 

ift. at skulle lave klassesammenlægning.  

c) Institutionsaftalen er lavet og i gang med at 

blive underskrevet. Skolebestyrelsen bliver 

orienteret om indholdet ved et senere møde. 

d) Der er gået lidt Corona i arbejdet, så der er ikke 

truffet beslutninger endnu.  

9. 19:55-20.00  Evt.   

 


